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GRIS ALV-vergadering 1 juni 2023 

 

Agenda: 

1. Goedkeuring verslag 16 februari 2023 

2. Financies:  

a. Sponsoring-budget voor noodhulp  

b. Aanpassing regels Projectsubsidies 

c. Aanvragen (AFF e.a.)   

3. Terugblik voorstelling jaarverslag Gemeenteraad dd 25 april, SDG-tentoonstelling en presentatie He-

leen Voeten van VVSG 

4. Week van de Duurzame Gemeentes in september? H-eerlijke markt  en duurzame helden onderwijs?  

5. Stand Van Zaken AFF 9 juni 

6. Stand Van Zaken BIB-werkgroep 

7. Stand Van Zaken Netwerk Solidaire Gemeentes 

8. Varia en nieuwe data 
 

 

 

Aanwezigheden: 
Stemgerechtigde leden 

  

Aanwezig:  Marianne Costeur, Christine D’aes, Valentijn De Smedt, Johan Flamez, Helene 

Huybens, Dirk Maes, Pieter Sermeus, Guy Sprengers, Jos Swinnen, Luc Vandegaer, 

Bieke Verlinden 

Verontschuldigd: Astrid Costermans, Wouter Gevaerts, Julie Hendrickx  

Niet-stemgerechtigde leden 
 

Aanwezig:  Johan Van Engeland 

gemeente: Geert Bovyn (schepen IS), 

 

Verontschuldigd:  Kirsten Baeyens, Johan Bulteel, Miep Dehennin, Liesbeth Smeyers, Marijke Sué 

 

Uitgenodigd:  Christ Smeets 
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In zijn openingswoord vermeldt de voorzitter dat de externe vacature geen geschikte kandidaat voor de op-

volging van Michiel heeft opgeleverd, daarom is momenteel een interne vacature lopende. De GRIS hoopt 

op een snelle oplossing omdat de vervangende ambtenaar overbevraagd is en de ondersteuning van de GRIS 

moeilijk naar behoren kan opvolgen. 

De voorzitter verwelkomt Christ Smeets, die zijn project in Ghana komt toelichten. 

 

1. Goedkeuring verslag ALV 16 februari 2023: 

Het verslag van de Algemene Ledenvergadering van 16 februari 2023 wordt unaniem goedgekeurd. 

2. Sankofa Mbofra Fie: 

Het project situeert zich in Eguafo aan de westkust van Ghana en betekent: ‘Teruggaan naar uw roots’, 

en dus trots zijn op uw afkomst. Ghana ligt bijna op de evenaar in West-Afrika. De dichtst bijgelegen 

stad heeft Cape Coast, gekend van het eerste slavenvervoer naar Amerika in de 19e eeuw. 

Hieronder volgt de door Christ neergeschreven voorstelling van het project: 

 
 

 
Sankofa Mbofra Fie VZW 

“The Sanofa bird reminds us that we must continue to move forward as we remember 

our past! And at the same time we plant a seed for the future generations that 

come after us….” 

Sankofa Mbofra Fie VZW - Maatschappelijke zetel: Sint Servaasstraat nr. 9, 3212 

Pellenberg 

0479/222686 - christsmeets@gmail.com 

1. Voorwoord 

In 2006 leerden we Daid Acquah kennen, een Ghanese jongen zelf opgegroeid 

in de straten van Cape Coast, een stad aan de Westkust op een 3-tal uur 

rijden van de hoofdstad Accra. Zijn droom was om een school en een tehuis 

op te richten voor straatkinderen in Cape Coast. Waarom? Om, in tegenstel-

ling tot hem, zouden zij een eerlijke kans krijgen op een betere toekomst. 

Na een korte kennismaking in België, zijn we in de zomer van 2006 met hem 

het avontuur gestart en werden er in Ghana de eerste stappen ondernomen om 

het project op poten te zetten. Uiteindelijk werden de eerste stenen van 

het project gelegd in Eguafo, een dorp in de brousse, niet ver van Cape 

Coast. (Westkust Ghana). Sindsdien gaan wij op regelmatige basis (jaar-

lijks) naar Ghana om het project op te volgen en om een bezoek te brengen 

aan het tehuis.  

Naast de dagelijkse opvang was ook onderwijs een belangrijk item voor Da-

vid want zonder onderwijs komt men nergens. Naast het opvangtehuis werd 

dan ook besloten om een school (primary school) op te richten waar zowel 

de kinderen van het tehuis als de kinderen uit het dorp gratis onderwijs 

kunnen volgen.  

http://www.grislubbeek.be/
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17 Jaar later kunnen we vaststellen David Acquah een betrouwbare partner 

is en het hart op de juiste plaats heeft. Een deel van zijn droom is reeds 

uitgekomen maar er is nog veel werk voor de boeg om een solide basis te 

vormen om de toekomst voor het project te kunnen verzekeren. Hierdoor werd 

eind 2022 besloten om alles officieel te maken en een VZW op te richten. 

Het is onze missie geworden om dit project op de kaart te zetten en deze 

unieke ervaringen met velen te delen.   

2. Ligging 

Sankofa Mbofra Fie: een tehuis en een school voor straatkinderen, gelegen 

in Eguafo. De bewoners van het dorp zijn in voortdurende strijd met ar-

moede en hongersnood. De naam van het project verwijst naar trots zijn op 

je afkomst en de vogel staat symbool voor het idee dat je inspiratie uit 

je cultuur en geschiedenis kan halen voor een betere toekomst. 

 

3. Visie  

Het project tracht een veilige, gezonde omgeving te bieden voor straat-, 

verlaten en weeskinderen in het bijzonder. Het tehuis biedt onderdak aan 

14 kinderen in de leeftijd tussen 0 en ….. jaar. Deze kinderen krijgen de 

kans om naar school te gaan en worden in het tehuis opgevangen door Gloria 

en David. Anderzijds werd van bij de aanvang een school opgericht die niet 

alleen de kinderen van het tehuis maar eveneens ook kinderen van Eguafo en 

omgeving gratis onderwijs aanbiedt om enigszins een eerlijke kans te krij-

gen op een betere toekomst. In juni 2022 sloeg het noodlot toe: een zware 

storm raasde over Eguafo waardoor ¾ van de school verwoest werd. Onmiddel-

lijke hulp hebben we kunnen bieden in november 2022 en april 2023 door ter 

plaatse aan de slag te gaan en mee te helpen aan de heropbouw van de 

school. Er werd op korte tijd veel vooruitgang geboekt (er werden reeds 5 

nieuwe klaslokalen heropgebouwd). 

De bedoeling is het de bedoeling om 12 klaslokalen te voorzien (1 opvang 

voor peuters, 2 kleuterklassen, 6 klassenlager onderwijs en 3 klassen Ju-

nior High School. Dit alles conform de Ghanese wetgeving inzake onder-

wijs).  

Doel van de VZW is om geld in te zamelen ter ondersteuning van zowel het 

tehuis als de school.  

4. Toekomstplannen 

De komende jaren is het van groot belang dat het project verder kan ont-

wikkelen om uiteindelijk zelfvoorzienend te worden in de toekomst. Wij als 

initiatiefnemers van het geheel in samenwerking met David Acquah en Gloria 

Horton, spelen een cruciale rol in het leven van vele mensen op het pro-

ject ter plaatse. Na al die jaren zijn er unieke, hechte banden ontstaan 

en zien ook dat dit kleinschalig project, kansen biedt tot een betere toe-

komst van zowel de kinderen van het tehuis als de lokale bevolking van 
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Eguafo. Onze missie is dan ook om de VZW Sankofa Mbofra Fie uit te bouwen 

tot een volwaardig totaal project. 

Enerzijds een zekere bron van inkomsten om alles draaiende te houden, an-

derzijds een project met veel opportuniteiten en groeimogelijkheden. Hier-

bij denken we aan een nauwe samenwerking met een pilootschool, verdere 

uitbouw vastenacties, eventueel internationale uitwisseling van studenten 

aan de UCCL, aanbieden van inleefreizen voor vrijwilligers,….. 

Het succes van het project hangt nauw samen met het indienen van subsidies 

en de inspanningen die we ter plaatse kunnen leveren. Hiervoor is het 

noodzakelijk dat wij regelmatig ter plaatse gaan om het project te evalue-

ren en eventueel bij te sturen in samenspraak met David Acquah. 

Vraag en antwoord: 

➢ Was David hier oorspronkelijk als asielzoeker? 

Niet als asielzoeker maar als toerist met een visum voor drie maanden, op uitnodiging van een orga-

nisatie van straathoekwerk (Centrum West) in Molenbeek, waar de dochter van Christ werkt, te be-

zoeken. Hij droomde om in zijn land opvang en onderwijs voor straatkinderen en wezen op te rich-

ten. Uiteindelijk is hij negen maanden gebleven en met de dochter teruggekeerd om het project op te 

starten, zonder ondersteuning van een ngo of van gelijk welke organisatie. 

➢ Is het project ter plekke financieel gedragen van hieruit? 

Het project is in Ghana erkend als ngo, waardoor ze recht hebben op (minimale) subsidie. Ander-

zijds zijn de omstandigheden om activiteiten uit te bouwen zeer moeilijk door extreme droogte of 

door ziektes enz. Ook is gezorgd voor een sociale zekerheid voor de leerkrachten en een sociale ver-

zekering voor de kinderen, die omwille van de veiligheid getest zijn op HIV. 

De voorzitter dankt Christ voor deze mooie uiteenzetting en nodigt hem meteen uit om lid te worden van 

de GRIS. Enkel om stemgerechtigd lid te worden moet dit goedgekeurd worden door het College van 

Burgemeester en Schepenen, maar dat is geen verplichting. 

Alleszins wordt het project opgenomen in de communicatie die over de activiteiten van de GRIS infor-

meert en uitnodigt. Op de GRIS-website is eveneens praktische informatie te vinden, zoals bijvoorbeeld 

het recht op project- en werkingssubsidies. 

Christ neemt de uitnodiging graag aan omdat de GRIS vele mogelijkheden opent naar uitwisseling van 

informatie, tips en dergelijke. 

3. Financies:  

a. Sponsoring-budget voor noodhulp: 

Cfr. vorige ALV, dat het voorstel goedkeurde om het onderbenutte budget sponsoring uitzonder-

lijk om te zetten naar noodhulp voor de aardbeving in Turkije en Syrië, met volgende aanbeve-

ling: € 600 naar het consortium 12-12, en € 600 naar een Syrische hulporganisatie die niet kon 

rekenen op internationale hulp.  

Op de officiële brief van de voorzitter aan het CBS is (alweer) geen formeel antwoord gekomen. 

De schepen bevestigt dat het college een afwijkend besluit heeft genomen. Hij geeft volgende 

verklaring over de beslissing van het CBS: 

Het CBS maakt € 600 over aan het Rode Kruis Vlaanderen (lid van het consortium), de andere   

€ 600 wenst men niet te schenken aan een hulporganisatie zonder connectie met Lubbeek. Het 

CBS stelde daarop voor om dit bedrag te schenken aan Oekraïne, maar dit is nog steeds niet be-

stemd. 

Het verbaast de ALV dat het CBS zelf een keuze maakt om te storten aan Rode Kruis Vlaande-

ren en niet aan een andere ngo binnen het consortium. Verbazender nog is dat het doel van de 

GRIS om sponsorgeld om te zetten naar noodhulp niet wordt gerespecteerd in het idee om dit 

eventueel aan Oekraïne te schenken, wat een oorlogssituatie is, dus geen situatie van noodhulp 
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voor een natuurramp. Bovendien betreft het een voorstel van de GRIS over zijn eigen budget. 

Kan het college zelfstandig beslissen over het budget zonder inspraak van de GRIS?  

Conclusie: ten eerste vraagt de ALV – omwille van het uitblijven van een officiële beslissing of 

van enige inzage in de notulen van het CBS - een schriftelijke bevestiging. Ten tweede tekenen 

we bezwaar aan bij het CBS en bij de algemeen directeur over de zoektocht naar een bestem-

ming, die de GRIS niet heeft voorgesteld. 

De schepen steunt onze bezwaren en ons advies en maakt ze over aan de bevoegde ambtenaar. 

b. Aanpassing subsidiereglementering Projectsubsidies  

Cfr. de bespreking van de aanpassingen op de vorige ALV.  

De schepen verklaart dat dit vernieuwde reglement nog niet is goedgekeurd in zijn totaliteit, en-

kel voor de GRIS, en dat de andere adviesraden dit nog moeten in orde brengen. Bovendien is 

het onduidelijk wie dit initiatief heeft genomen.  

Concreet gaat dit over de Projectsubsidie 2024. Het komt er op neer dat alle verenigingen die 

subsidies aanvragen deze moeten verantwoorden met betalingsbewijzen, voor de GRIS geldt dit 

enkel voor de projectsubsidies. Daarom werd de timing voor het indienen van een project gelijk-

geschakeld met een schooljaar, inbegrepen de betalingsbewijzen voor die periode (september 

2023 - augustus 2024), en was 2023 een overgangsjaar voor de GRIS.  

Noot: deze handelswijze bestaat enkel in Lubbeek, niet in andere gemeentes. 

Conclusie: voorlopig wachten we af tot het reglement is goedgekeurd in alle raden. 

Projectsubsidies 2023: ons advies – op de ALV van 16 februari goedgekeurd en doorgestuurd - 

is nog niet op de gemeenteraad geagendeerd. Dit zal volgens de schepen ten vroegste in augustus 

kunnen. Wie nog geen betaalbewijzen heeft aangeleverd doet dit dus best vόόr december 2023.  

c. Nieuwe aanvragen: 

Er zijn geen nieuwe aanvragen. 

Het AFF zal duurder uitvallen dan vorige jaren, in totaal € 900 (filmvoorstelling: € 605, Wereld-

winkel € 229, en Sabam), tegenover maximaal € 500 vorige jaren. 

4. Stand van zaken Afrikafilmfestival op 9 juni 2023 

➢ Het project is de Palestijnse circusschool, de documentaire/film heet ‘What happend in the Tent’, 

gemaakt door Roel Nollet en Majd Khalifeh, die onder meer reportages maken voor Rudy Vranckx. 

➢ Alle gebruikelijke afspraken met de gemeente zijn door het CBS goedgekeurd en besproken met de 

verantwoordelijke ambtenaar. 

➢ Reclame is gemaakt: Infoblad, Uit in Vlaanderen, affiches, flyers, mailing en mondelinge reclame. 

➢ Afspraken voor 9 juni: 

o Voormiddag: we ontvangen om 9u45 drie scholen, ze krijgen een presentatie over het project 

en nadien een verkorte versie van de documentaire. 

o Avondvoorstelling: ontvangst om 19u30, inleidende woorden door Johan en Geert. Na de 

documentaire volgt een nabespreking met de beide filmmakers en met Jessica. 

➢ Praktische afspraken: 

o De film wordt vooraf getest door het technisch personeel. 

o De positie van de beamer wordt nagekeken, er is een laptop aanwezig. 

o We verzamelen ’s morgens om 9u, ’s avonds om 19u. 

o Het opruimen gebeurt eveneens ’s avonds. 

5. Netwerk Solidaire Gemeentes 

Ter info: het gaat om een Lerend Netwerk, waar momenteel 26 gemeentes bij zijn aangesloten (o.a. Leu-

ven en Boutersem), dat drie maal per jaar vergadert  - onder supervisie van VVSG – om samen ervarin-

gen uit te wisselen over de opvang van vluchtelingen. 
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Vorige vergadering concludeerde de ALV om eerst te polsen bij alle politieke partijen om meer draag-

vlak te bekomen, en deze resultaten toe te voegen aan het akkoord van de plaatselijke vertegenwoordi-

gers van vier van de vijf initiatiefnemers (Vluchtelingenwerk Vlaanderen via SIAL, Amnesty internatio-

nale via de briefschrijfgroep, 11.11.11. via de 11-groep Lubbeek en Beweging.net via WSM. Caritas 

heeft geen vertegenwoordiging in Lubbeek). Als de vraag tot toetreding aan de gemeenteraad gesteld 

wordt, zijn het de gemeenteraadsleden die hierover moeten stemmen, daarom deze peiling. Elke partij 

werd aangeschreven met deze vraag, indien gewenst brachten we zelf verduidelijking op hun bestuurs-

vergadering. 

Alle Lubbeekse politieke partijen hebben het voorstel geagendeerd, met volgend resultaat:  

➢ Lubbeek Leeft: steunt het initiatief 

➢ Groen: steunt eveneens het initiatief 

➢ NV-A: de opvang van vluchtelingen is in eerste instantie een federale verantwoordelijkheid,  

NV-A zal als bestuurspartij doen wat moet gedaan worden. Gemeente Lubbeek doet al het no-

dige via de geijkte kanalen. NV-A Lubbeek wil zelfs verder gaan, bijvoorbeeld in de opvang van 

slachtoffers van natuurrampen. Daarom steunt NV-A Lubbeek dit initiatief niet. 

➢ CD&V: draagt het initiatief een warm hart toe, maar kan moeilijk toetreden met vandaag slechts 

één LOI in Lubbeek wat de ideale inzet van mensen en middelen beperkt. 

➢ Open VLD: is geen voorstander om toe te treden, omdat Lubbeek al voldoende doet en/of deed. 

Dit betekent mathematisch dat als de partijen ‘in blok’ stemmen het voorstel normaal gezien wordt weg-

gestemd. Indien de leden ‘vrij’ kunnen stemmen is het resultaat onvoorspelbaar.  

Een aanvraag op de agenda van de gemeenteraad kan eenvoudig online via de gemeentelijke website. 

Ofwel stelt een burger als individu de vraag (aan het College van Burgemeester en Schepenen), ofwel 

stelt een politieker (als individu of als partij) de vraag, ofwel kan het via een adviesraad, lees: de GRIS. 

Vraag aan de ALV: gaan we – met deze informatie als basis– door? Verschillende argumenten passeren 

de discussie: de politieke partijen zijn voldoende geïnformeerd waar het om gaat – het Levend Netwerk 

is open en weinig eisend – het blijft een vrijblijvend, laagdrempelig maar vooral lerend initiatief, nergens 

wordt een groots resultaat gevraagd, het belet geenszins andere engagementen – bovendien vergadert 

men maar drie maal per jaar - er zijn verschillende voorbeelden in andere gemeentes waar het initiatief al 

gestart is – door het te agenderen vraag je de politiek om openbaar een standpunt in te nemen, of om een 

argumentatie te bepalen – Lubbeek zou zelf expertise kunnen delen (Opvangcentrum in 2015, Zomerhuis 

in 2022) – onduidelijk is of een officiële online aanvraag aan de gemeenteraad rechtstreeks op de agenda 

van de gemeenteraad komt en niet eerst het CBS of de algemeen directeur of een commissie passeert. 

Conclusie:  de ALV vind het belangrijk genoeg en is akkoord om een verzoek, mét een geargumenteerde 

tekst, in te dienen via de GRIS. Politieke partijen kunnen alsnog uit eigen beweging een ver-

zoek indienen. 

6. BIB-actie najaar 2023  

Stand van zaken in de werkgroep BIB-GRIS: zie apart verslag dd 1 juni 2023. 

De vier GRIS-projecten die specifiek met landbouw bezig zijn, komen apart samen om de manier van 

presenteren te bespreken. Via de Boerenbond worden alle landbouwers van Lubbeek op de hoogte ge-

bracht van ons initiatief. We zoeken zelf enkele landbouwers op om hun medewerking te vragen. 

7. SDG-tentoonstelling – presentatie Heleen Voeten (dinsdag 16 mei) 

Om de SDG’s te promoten is het nodig om het gemeentepersoneel te informeren. Na goedkeuring door 

het CBS heeft Heleen Voeten, verantwoordelijke voor SDG binnen VVSG, een voorstelling/opleiding 

gegeven voor een twintigtal personeelsleden, waaronder verschillende diensthoofden. De reacties waren 

positief. Zo verklaarde de algemeen directeur dat de SDG’s worden meegenomen in de omgevingsana-

lyse (dit is het voorbereidende werk voor de beleidsintenties voor de komende jaren). Bovendien wordt 
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er een voltijdse duurzaamheidsambtenaar aangenomen die bevoegd is voor o.a. deze materie. Deze oplei-

ding kan herhaald worden voor het management. 

8. Week van de Duurzame Gemeentes in september? H-eerlijke markt  en duurzame helden onder-

wijs?  

Grote onduidelijkheid tot op vandaag: is er een programma? Quid het thema onderwijs, dat zeer breed 

gaat? Quid duurzame helden? Quid H-eerlijke markt, is er al een zaal gereserveerd? Volgt men een iden-

tieke formule als vorige jaren? 

Vόόr 30 juni moet de gemeente zich inschrijven, waarna alle informatie wordt doorgestuurd. 

De voorzitter stelt dat het dit jaar niet de GRIS is die het initiatief neemt, noch de trekker zal zijn, maar 

dat dit vanuit de verschillende beleidsdomeinen moet gebeuren en dus via de verschillende schepenen en 

adviesraden. Hij vreest dat alweer te lang gewacht is om minstens de andere adviesraden (behalve de 

MAR) de nodig informatie rond SDG’s en duurzaamheid te geven. Ter herinnering: op het CBS van 4 

juli 2022 de verklaarde de burgemeester om tegen het einde van dat jaar de verschillende beleidsdomei-

nen eens samen te brengen. 

De schepen schrijft Lubbeek in en verklaart dat in de week van de Duurzame Gemeente (18 tot 25 sep-

tember 2023) hetzelfde stramien als vorig jaar zal gevolgd worden, probleem momenteel is de afwezig-

heid van een ambtenaar. Hij vindt dat het thema onderwijs zeer veel mogelijkheden opent. Daarom gaat 

hij - met de schepen van onderwijs - op zoek naar een kern die hierin wil investeren om alle beleidsdo-

meinen en raden te betrekken. 

De GRIS wenst vanuit zijn eigenheid wel betrokken te worden bij de voorbereidingen. 

9. Varia: 

Dringende vraag van de administratie om de teksten voor de ‘Vrijetijdsgids’ na te lezen, eventueel aan-

passingen door te sturen tegen volgende maandag. 

10. Nieuwe data 

GRIS-BIB: woensdag 28 juni 2023 

ALV: donderdag 28 september 2023. 
 

 

 

Verslag: Guy Sprengers  
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